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A Szerkesztők! 

írta: Dévai Zsuzsanna 

Megvallom hősiesen, idén eszem ágában sem volt elmenni a 

hajnali misére. Persze foglalkoztam a gondolattal, mert hát 

azért mégiscsak lássuk be, hogy egyszeri és megismételhetet-

len szertartása az évnek az egész liturgia, tűzszentelésestül, 

körmenetestül, szekvenciástúl. Ám gyorsan el is hessegettem 

az ötletet, olyan evilági okokra hivatkozva, mint az igencsak 

kellemetlen időjárás, vagy éppen az óraátállítás. Egy szó, 

mint száz, szombat esti lefekvéshez készülődvén megszüle-

tett bennem a döntés, hogy inkább alszom. 

Vagyis aludtam volna… Alighogy lefeküdtem ugyanis, a ta-

valyi szertartás jutott eszembe, meg az azelőtti, régi húsvé-

tok, régi üzenetei, amikben mindig volt valami közös… 

Mindenki, aki részt vesz ezen a hajnali szertartáson, tudja, 

hogy miért van ott; nem a megszokás miatt, mint olykor a 

vasárnapi miséken. Nem azért, mert szépen beszél a pap, 

vagy, mert felemelő hallgatni a kórust. Nem is a körmenet 

vagy a tűzszentelés miatt. Nem azért, mert „kuriózum” haj-

nalban misére menni, vagy mert meg van a „feelingje”. A kü-

lönleges liturgia sem oka a korán kelésnek. 

Miatta veszünk részt ezen a korai misén. Miatta, aki feltá-

madt. És nem volt számára mérvadó, hogy számunkra al-

kalmas-e a pillanat, hogy nincs-e túl korán vagy éppen ké-

sőn. Minden csendben ment végbe, észrevétlenül. A Megvál-
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tás első tanúi nem az élők voltak. Nem volt nagy tömeg. A feltámadt Krisztus is csak néhány em-

bernek jelentette ki magát. 

Kicsit ez a hajnali szertartás is ilyen. Bensőséges, megható, szívhez szóló. Olyan együttlét, amire 

érdemes felkelni, vagy akár le sem feküdni, mert Vele találkozunk. Először találkozhatunk Vele 

azóta, hogy a Nagyhéten végig kísértük szenvedését. Olyan alkalom, amikor nem számít, hogy 

esik-e az eső, vagy fúj-e a szél. Az ember akkor is álmos, ámde ragyogó tekinteteket lát maga kö-

rül, mosolygó arcokat, akik figyelmét nem vonja el a lényegről sem az időpont, sem az időjárás, 

sem az esetleges „bakik”. 

Ferenc atya azt mondta a liturgia végén, hogy kalandos volt. Én azt hiszem, hogy mindannyiunk 

életének kalandosnak kell lennie, ha a feltámadt Urat követjük. 

 

 

 

Írta: Kollmann Andrea hitoktató 

 Rendhagyó Húsvétunk volt… Már a második tavaszi ünnepünket árnyékolta be a téli idő-

járás. Az emberek mindenütt erről beszéltek, az interneten havas „nyulak” és téli locsolóversek 

keringtek. Az időjárás elvette a pogány tavasz-ünnep illúzióját és a kikeleti „díszletek” hiánya a 

lényegre irányította a figyelmet. Hiszen a Húsvét lényege nem a tavaszi „elandalodás”, hanem 

Krisztus keresztáldozata és feltámadása, és az, hogy most kétezer év távlatából mit jelent az em-

berek számára? Ha semmit, akkor valóban elrontott sok mindent az időjárás. Hiszen a családi 

ebédek és ajándékok máskor (pl. születés-és névnapok alkalmából) is vannak. 

Miét volt szép és lélekemelő számomra a Húsvét? 

Mert Ferenc pápa minden gesztusa és mondata komoly lelki üzenetet közvetít. Mert sok nem hí-

vő embernek is szimpatikus, ahogyan megnyilvánul és Krisztus tanításának üzenetét talán a 

szimpátia miatt nyitottabban fogadja a világ. 

Mert hosszú volt a nagyböjt és sikerült felkészülni az ünnepre. Templomunkban sok lelki prog-

ram színesítette és segítette a nagyböjti készületet. hittanosokkal keresztútra, a kisebbekkel 

erénylapokon gyűjtöttük a jócselekedet és lemondás virágait, amelyekkel Jézus töviskoszorúját 

virágkoszorúvá sikerült átalakítani. A lelkigyakorlat három alkalmával az elmélkedések, szentbe-

szédek sokunk szívéhez találtak utat. A fiatalok és a gyermekek is élvezték Tampu Ababei József 
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atya egyszerű és kedves szavait. Sokan végezhették el a szentgyónásukat, ami a legfontosabb ké-

szület volt. Attól volt számomra nagyon szép a Húsvét, hogy az 5-6.-os hittanosaim eljöttek 

gyónni. Ez talán természetes elvárás lehetne, de azért örültem, mert sikerült elhárítani a lelki 

akadályt, ami visszatartotta őket a szentgyónástól. 

Örültem, hogy problémáikról, nehézségeikről őszintén tudtak beszélgetni egymással, és miután 

feloldottuk a „görcsöket” örömmel újságolták, hogy jó volt gyónni. Hiszen a gyónás után valóban 

nagy örömet kell éreznünk! Húsvét lényegét értették meg: Jézus megváltott és azért jött, hogy a 

bűnösök megjavuljanak. Aki átélt lelki újjászületést, tudja milyen öröm. 

Szép Húsvét volt, mert a családos keresztút mindig nagy élmény: sokan jönnek el és más feleke-

zetek tagjai is tartanak elmélkedést a stációk előtt. Minden évben más megvilágításba kerül Jézus 

szenvedése és halála azáltal, hogy mindenkit más- és más érint meg. Jó látni a sok kisgyermeket, 

akik szüleikkel járják a keresztutat. Azért is jó hogy van ilyen alkalmunk is, mert a nagyböjti pén-

tekeken 17 órakor kez dődő keresztúton a dolgozók közül csak kevesen tudnak részt venni. Kö-

szönet Káposztássy Bélának, aki sok-sok éve szervezi a családok keresztútját. 

Csodálatos volt Pergolesi: Stabat Mater című művének előadása vasárnap este. Ráhangolt az ün-

nepre és Szűzanya oldaláról világította meg a szenvedést és a megváltást. Virágvasárnap és 

Nagypénteken a énekkar előadásában elhangzó passió számomra az ünnep egyik csúcspontja. A 

nagycsütörtöki-és nagypénteki szertartások mindig megrázóak és akkor sikerül igazán átélnem, 

ha a nagyböjt felkészített rá. (Amúgy is érdemes felkészülten, a jelképeket ismerve, megértve, át-

élve jönni a szertartásokra.) 

Nagycsütörtökön az ifjúsági hittanosok elmélkedései taizéi énekekkel tűzdelve, a virrasztást – 

mint régi hagyományt - próbálják őrizni. Reméljük, jövőre többen itt maradnak velük a hívek 

Nagypénteken az Antióchia-, valamint az ifjúsági közösségek együtt jártak keresztutat a temp-

lomban. A fiatalok sok szép verssel, értékes elmélkedésekkel és imákkal készültek. A stációk kö-

zött énekek hangzottak el. A program alatt gyóntatás volt. Nagyszombaton mód volt a csendes 

szentségimádásra és imára a templomban, a Szent Sír őrzése kapcsán. 

Húsvétvasárnap két misén ünnepelhette a közösség Urunk feltámadását. Ferenc atya szentbeszé-

de sokat adott az ünnephez emelkedettségével, értékes gondolataival. Bár a húsvéthétfői gyer-

mekprogramok elmaradtak az időjárás miatt, - és ezt nagyon sajnáltam nagymamaként is – úgy 

érzem gazdag volt lelkiekben a nagyböjt és a húsvéti ünnepünk is. 

Köszönet mindenkinek, aki a munkájával bármilyen módon hozzájárult ahhoz, hogy hitünkben 

megerősödve folytassuk életünket. 

Jézus feltámadt, él az ÚR! 
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 Ápr. 14. (szombat): 19:30 –kor Teaház. Fellép: Szekeres Nóra és Rick Róbert  zenekara, vala-

mint  a SzeRBuSz zenekar. Mindenkit szeretettel várunk! 

 Húsvéthétfőtől áttértünk a nyári miserendre. A hétköznapi misék ettől kezdve reggel 7 óra-

kor  kezdődnek. A szombat esti mise 1830-kor kezdődik. 

 Húsvét utáni első vasárnaptól, vagyis április 7-től  kezdődően vasárnap délelőtt   két mise 

lesz ½ 9-kor és 10-kor és nem lesz vasárnap esti mise. Az új miserend érinti a már előre fel-

vett miseszándékokat. A jelenlegi 9-es misék szándékát a ½ 9-re tesszük az estieket pedig de. 

10-re. Akinek nem felel  meg a miseszándékok fent jelzett átírása, az legyen szíves ezt szá-

munkra  jelezni. 

 Április 14-től 21-ig a Karitász ruhagyűjtést tart, az adományokat a hittanterembe várják, 

nyitvatartási időben 

 a leendő első osztályosoknak beiratkozáskor, a leendő ötödikeseknek pedig máj. 20-ig kell je-

lezniük, hogy igénylik-e a katolikus hit-és erkölcstan oktatását. A nyilatkozat elvehető az új-

ságos asztalról. 

 


